
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 15. oktober 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

67 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet ef-

ter ønske fra Karina Adsbøl (DF). 

 

Spørgsmål nr. 67:  

”Hvad er ministerens holdning til at øremærke midler til f.eks. psykologhjælp som 

Psykologforeningen foreslår?” 

 

Svar: 

Med hensyn til øremærkning af midler til psykologhjælp henviser jeg til min tidligere 

besvarelse af SUU alm. del - spm. 1407 (Samling 2020-2021). Af besvarelsen fremgår 

følgende: 

 

”For det første foreslås det, at øremærke midler til psykologbehandling fremfor at 

midlerne lægges i bloktilskuddet til regionerne. Mens en øremærkning af midlerne til 

psykologbehandling kan sikre, at midlerne ikke anvendes til andre formål, vil dette 

ikke nødvendigvis sikre, at samtlige midler finder anvendelse. Det bemærkes endvi-

dere, at en øremærkning vil indebære flere administrative byrder i form af puljeadmi-

nistration. Samtidig lægger en øremærket pulje bånd på fleksibiliteten i den regionale 

prioritering, idet der fx ved et underforbrug af midler til psykologbehandling ikke vil 

være mulighed for at midlerne i stedet får anvendelse inden for andre velfærdsområ-

der. Det bemærkes endvidere, at det primære hensyn er, at opgaverne løses i over-

ensstemmelse med det forudsatte.” 
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